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中文摘要中文摘要中文摘要中文摘要:

      为分析不同收获期的小麦品质，以济麦17、济麦20和济麦22三个品种为试验材料，收获时间分别为5月31日、6月5日、6月9日、6月12日和6

月15日，采用主成分分析和因子分析的方法评价面团流变学特性。结果表明，收获期对小麦品质有一定的影响，济麦17、济麦20、济麦22的品

质最佳收获期分别为6月12日、6月15日、5月31日。随着收获期的延长济麦17的品质呈“差 好 差”的变化趋势，济麦22与之相反，济麦20的
品质随着收获期的延长而提高。通过提早收获，中筋小麦品种济麦22可以达到强筋品种济麦17的最佳品质。

英文摘要英文摘要英文摘要英文摘要:

      To determine wheat quality at different harvest time, three varieties (Jimai 17, Jimai 20 and Jimai 22) were used as materials, and harvested separately 
on May 31, June 5, June 9, June 12 and June 15. Dough rheological properties of wheat grains were evaluated through principal component analysis and 
factor analysis. The results indicated that qualities of wheat were infected by harvest time at a certain extent. The best quality of Jimai 17, Jimai 20, Jimai 
22 was harvested on June 12, June 15, May 31, respectively. With the postponing of harvest time, the quality development of Jimai 17 appeared “bad 
good bad” trend, but it was the contrast trend for Jimai 22. The quality of Jimai 20 increased with the harvest time postponing. By harvested earlier, 
the best quality of medium gluten wheat (Jimai 22) may reach that of strong gluten wheat (Jimai 17).
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        从即日起，投给本刊的稿件，图和表中，除了标题需要
有英文之外，其余部分的汉字一律不再要英文。原因如下：
第一，本刊部分稿件的图表中有大量文字，若加上英文，占
版面太多；第二，国际数据库收录一般都只收英文摘要，图

表中不加英文不会影响继续收录，有些被EI核心库收录的期
刊一直都未给图表中加英文。 
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